

**Invitation to nominate individuals for the Bank of Canada's
Fellowship Award and Governor's Award**

The Bank of Canada promotes the economic and financial welfare of Canada through its activities in four main areas: monetary policy, currency, financial system stability, and funds management. The Bank's Fellowship Program, seeks to foster excellence in research and analysis, and to develop partnerships with experts outside the Bank in areas important to the Bank's mandate, i.e., macroeconomics, monetary economics, international finance, financial markets and institutions, financial stability and regulation, labour economics, and economic growth. Through this program, two research awards are available for academics working at Canadian universities: the Fellowship Award and the Governor's Award.

You and your colleagues are invited to nominate exceptional academics for these prestigious awards. Nominations must be submitted by **15 November 2010**.

The Fellowship Award

The Fellowship Award provides financial support to academics who are recognized for their expertise and excellence in areas important to the Bank's mandate and who are undertaking leading-edge research that contributes to the development of knowledge and research capabilities in those areas.

This award is for a five-year term and consists of a maximum of \$90,000 per year. Candidates must have a Ph.D., be employed by a Canadian university during the tenure of the Fellowship, be Canadian citizens, permanent residents of Canada or be otherwise legally permitted to work in Canada.

The Governor's Award

The Governor's Award provides funding to exceptional assistant and associate professors who have demonstrated the potential to continue to make exemplary research contributions in areas important to the Bank's mandate.

The award is for a two-year, non-renewable term, and consists of \$25,000 per year. Candidates must have obtained a Ph.D. in the ten years prior to the application, and must be working as an *assistant* or *associate professor* in an economics or business/finance program at a Canadian university. They also must be Canadian citizens, permanent residents of Canada or be otherwise legally permitted to work in Canada.

The recipients will be selected by the Bank's Governing Council which consists of the Governor, the Senior Deputy Governor and four Deputy Governors, based on the recommendation of the Fellowship Nominating Committee. The award recipients will be announced in the first quarter of 2011.

Further details on the Bank's Fellowship Program are also available on our website www.bankofcanada.ca/fellowship.

**Invitation à soumettre des candidatures
pour la Bourse de recherche et la Bourse du gouverneur
de la Banque du Canada**

La Banque du Canada a pour mandat de promouvoir la prospérité économique et financière au pays, et les activités qu'elle mène pour ce faire relèvent de quatre grands domaines, à savoir la politique monétaire, la monnaie, la stabilité du système financier et la gestion financière. Le Programme de bourses de recherche de la Banque du Canada a pour but de favoriser l'excellence dans la recherche et l'analyse et d'établir des partenariats avec des experts extérieurs dans les domaines qui sont au cœur du mandat de l'institution, c'est-à-dire la macroéconomie, l'économie monétaire, la finance internationale, les marchés financiers, les institutions financières, la stabilité et la réglementation financières, l'économie du travail et la croissance économique. Dans le cadre du Programme, deux bourses sont offertes à des chercheurs employés par une université canadienne : la Bourse de recherche et la Bourse du gouverneur.

Vous et vos collègues êtes invités à soumettre la candidature d'universitaires exceptionnels pour ces deux prestigieuses bourses. Les mises en candidature doivent être reçues au plus tard le **15 novembre 2010**.

La Bourse de recherche

La Bourse de recherche fournit un soutien financier à des universitaires reconnus pour leur expertise et leur excellence dans des domaines revêtant une grande importance pour le mandat de la Banque, qui effectuent des recherches de pointe contribuant à l'accroissement des connaissances et des capacités de recherche dans ces domaines.

La Bourse est accordée pour une période de cinq ans et consiste en une aide financière d'un montant maximal de 90 000 \$ par an. Les candidats doivent être titulaires d'un doctorat, être employés par une université canadienne durant toute la période où ils reçoivent la Bourse et être citoyens canadiens, résidents permanents ou habilités à travailler au Canada.

La Bourse du gouverneur

La Bourse du gouverneur consiste en un soutien financier accordé à des professeurs adjoints ou agrégés exceptionnels, qui ont démontré qu'ils pouvaient continuer d'offrir une contribution exemplaire aux recherches menées dans les domaines qui sont au cœur du mandat de la Banque.

La Bourse est accordée pour une période de deux ans non renouvelable et s'élève à 25 000 \$ par an. Les chercheurs doivent avoir obtenu leur doctorat dans les dix ans précédant leur mise en candidature et doivent enseigner à titre de *professeur adjoint* ou de *professeur agrégé* dans un programme d'études économiques ou commerciales d'une université canadienne. Ils doivent aussi être citoyens canadiens, résidents permanents ou habilités à travailler au Canada.

Les lauréats seront choisis par le Conseil de direction de la Banque, lequel est composé du gouverneur, du premier sous-gouverneur et des quatre sous-gouverneurs, à partir des recommandations faites par le Comité de nomination du Programme de bourses. Le nom des lauréats sera annoncé au premier trimestre de 2011.

Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter notre site Web, à l'adresse <http://www.banqueducanada.ca/fr/bourses>.